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Protokół 

ze wspólnego posiedzenia Komisji Gospodarki, Budżetu i Inwestycji 

(protokół nr 71/21), Komisji Sportu, Rekreacji, Turystyki i Spraw 

Obywatelskich (protokół nr 38/21) oraz Komisji Oświaty, Kultury i Spraw 

Społecznych (protokół nr 40/21) odbytego w dniu 28 grudnia 2021 r. od 

godz. 15:00 do godz. 17:31 w trybie hybrydowym. Część stacjonarna 

posiedzenia odbyła się w Pałacu Kawalera w Świerklańcu. 

 

Obecni według załączonej listy.  

 

 Na wstępie posiedzenia dokonano wyboru Przewodniczącego 

wspólnego posiedzenia, którym został wybrany radny Jacek Grysko. 

Prowadzący obrady przywitał przybyłych członków poszczególnych 

Komisji oraz gości i otworzył posiedzenie.    

 

Następnie przedstawił porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia.  

2. Wydanie opinii do projektu uchwały nr 414 w sprawie uchwalenia Programu współpracy 

Gminy Świerklaniec z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi 

w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2022 rok. 

3. Wydanie opinii do projektu uchwały nr 415 w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania 

czystości i porządku na terenie gminy Świerklaniec.  

4. Wydanie opinii do projektu uchwały nr 416 w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu 

świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez właścicieli 

nieruchomości opłatę za gospodarowania odpadami komunalnymi. 
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5. Wydanie opinii do projektu uchwały nr 417 w sprawie miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla obszaru położonego przy północno – wschodniej 

granicy gminy w sołectwie Świerklaniec.   

6. Wydanie opinii do projektu uchwały nr 418 w sprawie zmian w budżecie gminy na 2021 rok. 

7. Wydanie opinii do projektu uchwały nr 419 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Świerklaniec na lata 2021 – 2037. 

8. Wydanie opinii do projektu uchwały nr 420 w sprawie ustalenia wykazu wydatków, które 

nie wygasają z upływem roku budżetowego 2021. 

9. Wydanie opinii do projektu uchwały nr 423 w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Gminie Bytom w 2022 roku.  

10. Przyjęcie protokołów z ostatnich posiedzeń Komisji.  

11. Wolne głosy. 

12. Zakończenie. 

 

Ad. 2. 

Pani Anna Wesołowska, Stanowisko ds. Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi, szczegółowo 

przedstawiła zmiany wprowadzone do Programu współpracy Gminy Świerklaniec z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku 

publicznego i o wolontariacie na 2022 rok, które wynikają z uwag Nadzoru Prawnego Wojewody 

Śląskiego.   

 

Pani Barbara Mateja, Sekretarz Gminy, poinformowała, że Nadzór Prawny Wojewody Śląskiego, 

wszczął postępowanie nadzorcze, w którym zakwestionowano poprawność kilku kwestii, które są 

podstawą zmian wprowadzonych do omawianego projektu w stosunku do zapisów przyjętej 

uchwały.  

 

Radny Łukasz Lesik zwrócił się z prośbą, aby w przypadku, gdy wprowadzane są zmiany do 

przyjętych uchwał, określić w przedkładanym do rozpatrzenia projekcie uchwały przez zaznaczenie 

wprowadzonych modyfikacji, tak aby wszystko było czytelne, w szczególności dla mieszkańców, 

ponieważ ten projekt uchwały podlegał konsultacjom społecznym.  
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Pani Barbara Mateja, Sekretarz Gminy, poinformowała, że przeprowadzone konsultacje społeczne 

dotyczą aktów prawa miejscowego i są wykonywane na podstawie ustawy z dnia 

24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, w związku z tym, mogą 

brać w nich udział przedstawiciele organizacji społecznych.   

 

Komisja Oświaty, Kultury i Spraw Społecznych wydała pozytywną opinię do projektu uchwały 

nr 414 w sprawie uchwalenia Programu współpracy Gminy Świerklaniec z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku 

publicznego i o wolontariacie na 2022 rok, w następujący sposób: l. gł. 5: „za” – 5, „przeciw” – 0, 

„wstrzymało się” – 0. 

 

Komisja Sportu, Rekreacji, Turystyki i Spraw Obywatelskich wydała pozytywną opinię do projektu 

uchwały nr 414 w sprawie uchwalenia Programu współpracy Gminy Świerklaniec z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku 

publicznego i o wolontariacie na 2022 rok, w następujący sposób: l. gł. 4: „za” – 4, „przeciw” – 0, 

„wstrzymało się” – 0. 

 

Ad. 3. 

Pani Marta Loska, Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej, poinformowała, że przedłożone 

projekty uchwał są podstawą funkcjonowania systemu gospodarki odpadami komunalnymi 

w Gminie Świerklaniec. W dalszej części poinformowała, że w dniach 30.11.2021 r. oraz 

09.12.2021 r. odbyły się wspólne posiedzenia Komisji, które w całości poświęcone były tematyce 

odbioru i zagospodarowania odpadów komunalnych. Podczas posiedzeń nie zostały wypracowane 

szczegółowe rozwiązania, w związku z czym przygotowane projekty uchwały opracowano na 

podstawie przeprowadzanych analiz, z uwzględnieniem kwestii poruszanych w trakcie 

wspomnianych posiedzeń. Dodała, że przedstawione przepisy są oparte na zasadach obecnie 

obowiązującego systemu gospodarki odpadami komunalnymi. W dalszej części szczegółowo 

przedstawiła wprowadzone zmiany. Następnie przedstawiła średnie ilości odbieranych odpadów 

w przeliczeniu na osobę. Przedstawione dane świadczą o tym, że mieszkańcy Gminy Świerklaniec 

produkują ogromne ilości odpadów komunalnych. Dodała, że przy obecnie obowiązujących 

przepisach i możliwych do ustalenia stawkach, nie jest możliwe osiągnięcie zbilansowania się 
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omawianego sytemu pod względem. Nadmieniła, że w bieżącym roku deficyt systemu gospodarki 

odpadami komunalnymi, który należy pokryć z budżetu gminy, wyniesie około 460.000,00 zł – 

480.000,00 zł.  

 

Radny Zbigniew Jarka zwrócił się zapytaniem, o wysokość kosztów związanych z odbiorem 

odpadów biodegradowalnych w Punkcie Selektywnej Zbiórki Odpadów Komunalnych oraz 

sposobem prowadzenia ewidencji. W dalszej części zwrócił się z zapytaniem, czy były już 

prowadzone szacunkowe wyliczenia dotyczące wysokości opłat ponoszonych przez mieszkańców, 

które będą obowiązywać po zawarciu nowej umowy na odbiór i zagospodarowanie odpadów 

komunalnych.  

 

Pani Marta Loska, Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej, poinformowała, że obecnie nie jest 

możliwe wyliczenie kosztów odbioru odpadów biodegradowalnych w Punkcie Selektywnej Zbiórki 

Odpadów Komunalnych nie jest możliwe do wyliczenia, ponieważ nie można przewidzieć, w jakim 

stopniu mieszkańcy będą korzystać z możliwości oddania dodatkowych 50 kg bioodpadów na 

nieruchomość. W dalszej części poinformowała, że będzie określona dodatkowa opłata za odbiór 

dodatkowej masy odpadów ulegających biodegradacji.  

 

Radny Zbigniew Jarka wyraził swoją opinię, że lepszym rozwiązaniem byłoby, aby nadwyżkę 

odpadów biodegradowalnych oddawać w zakupionych w Urzędzie Gminy workach, ponieważ nie 

wiązałoby się to z koniecznością ich odbioru przez Punkt Selektywnej Zbiórki Odpadów 

Komunalnych. W dalszej części wyraził swoje obawy, że zwiększony zakres obowiązków 

w omawianym punkcie spowoduje wzrost ponoszonych opłat.    

 

Pani Marta Loska, Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej, poinformowała, że kwestia sposobu 

odbioru nadwyżkowej ilości odpadów biodegradowalnych, zostanie określona w odrębnej uchwale, 

która zostanie przedłożona do rozpatrzenia po rozstrzygnięciu przetargu.  

 

Radny Kazimierz Flakus wyraził swoją opinię, że odbiór odpadów biodegradowalnych 

w plastikowych pojemnikach wiąże się z większymi kosztami. Następnie zwrócił się z zapytaniem, 

czy w związku z tym zostały przeprowadzone kalkulacje. W dalszej części zwrócił się z zapytaniem, 
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w jaki sposób będą dezynfekowane plastikowe pojemniki, w który będą gromadzone odpady 

ulegające biodegradacji i kto będzie za to odpowiadać.    

 

Pani Marta Loska, Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej, poinformowała, że odpady 

biodegradowalne, które przed przekazaniem są przechowywane w plastikowych pojemnikach, są 

potem łatwiejsze do przetworzenia, a ich wprowadzenie mogą spowodować zmniejszenie 

strumienia odpadów omawianej frakcji.  W dalszej części poinformowała, że najprawdopodobniej 

koszt wyposażenia mieszkańców w pojemniki plastikowe przeznaczone do odbioru odpadów 

ulegających biodegradacji, zostanie wliczony przez potencjalnych wykonawców w złożonych 

ofertach, jednak może nie wpłynąć znacząco na wysokość zaproponowanych stawek, ponieważ jest 

to koszt ponoszony jednokrotnie, a w obecnej sytuacji comiesięcznie należy dostarczać ogromne 

ilości worków, co również jest wliczone w kalkulacje. Następnie poinformowała, że częstotliwość 

odbioru bioodpadów nie ulegnie zmianie. Nadmieniła, że obowiązek oczyszczenia i dezynfekcji 

plastikowych pojemników przeznaczonych pod odpady zielone, będzie przeniesiony na przyszłego 

wykonawcę.  

 

Radny Kazimierz Flakus wyraził swoją opinię, że koszt związany z wyposażeniem mieszkańców 

w kubły jest większy w porównaniu do odbioru odpadów w workach. W dalszej części wyraził swoje 

zwątpienie, że firma, która będzie realizować zadanie będzie myła i dezynfekowała plastikowe 

pojemniki na odpady biodegradowalne.  

 

Radny Tadeusz Ledwoń poinformował, że zgodnie z zapisami projektu uchwały ilość odbieranych 

w pojemnikach odpadów biodegradowalnych wynosi 60 l na osobę, a w przypadku gospodarstw 

domowych do 4 osób przeznaczany jest pojemnik o pojemności 120 l. 

 

Pani Marta Loska, Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej, poinformowała, że wskazana 

wartość 60 l odpadów biodegradowalnych na osobę odnosi się do okresu 1 miesiąca. Biorąc pod 

uwagę, że ta frakcja odbierana jest raz na 2 tygodnie, w związku z czym pojemnik o pojemności 120 

l jest wystarczający dla gospodarstwa domowego do 4 osób.  

 

Radny Tadeusz Ledwoń wyraził swoja opinię, że pozytywnym aspektem jest to, że są podejmowane 

działania mające na celu zmniejszenie kosztów związanych z prowadzeniem systemu gospodarki 
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odpadami komunalnymi, jednak uzyskane efekty nie wpłyną na zmniejszenie kosztów ponoszonych 

przez mieszkańców, ponieważ wysokość opłat nie ulegnie zmniejszeniu. Następnie wyraził swoją 

opinię, że w przypadku odbioru nadwyżkowej ilości odpadów biodegradowalnych dojdzie do 

podwójnego finansowania dla wykonawcy realizującego zadanie, ponieważ oprócz opłaty 

ponoszonej przez gminę za odbiór omawianej frakcji spod posesji, otrzyma opłatę od mieszkańca 

za ponadprogramowe ilości odpadów. 

 

Pani Marta Loska, Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej, poinformowała, że opłaty 

ponoszone przez mieszkańców, za nadwyżkową ilość odpadów biodegradowalnych wpływają do 

budżetu gminy.  

 

Radny Łukasz Lesik poinformował, że śledzi kształtowanie wysokości opłat za odbiór 

i zagospodarowanie odpadów komunalnych w gminach województwa śląskiego. Dodała, że we 

wrześniu tego roku, wysokość opłaty w Gminie Miasteczko Śląskie wyniosła 23 zł od osoby. 

W dalszej części wyraził swoja opinię, że należy skontaktować się z przedstawicielami Gminy 

Miasteczko Śląskie, aby określić w jaki sposób osiągnięto tak niską wysokość opłat.  

 

Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy, poinformowała, że wysokość opłat nie jest równoznaczna 

z obowiązującymi stawki za odbiór określonej w umowie z wykonawcą. Nadmieniła, że dokona 

sprawdzenia informacji na temat funkcjonowania systemu gospodarki odpadami komunalnymi 

w Gminie Miasteczko Śląskie. 

 

Pani Marta Loska, Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej, poinformowała że od 01 stycznia 

2022 r. stawka, która będzie obowiązywała w Gminie Miasteczko Śląskie, to 28 zł. Dodała, że 

dokonując dalszej analizy wysokości opłat, należy zwrócić uwagę na fakt, że w Gminie Radzionków, 

do której w poprzednim roku była porównywana Gmina Świerklaniec, dokonała zmiany wysokości 

opłat ponoszonych przez mieszkańców już trzykrotnie i obecnie opłata ta wynosi 33,50 zł, a ulga za 

prowadzenie kompostowania odpadów biodegradowalnych wynosi jedynie 0,50 zł. Nadmieniła, że 

w Piekarach Śląskich, stawka obowiązująca od nowego roku będzie wynosić 38 zł.  
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Radny Łukasz Lesik poinformował, że Gmina Świerklaniec posiada najwyższą ulgę w powiecie 

tarnogórskim i najprawdopodobniej, również na śląsku. W dalszej części wyraził woja opinię, że 

warto dokonać sprawdzenia systemu gospodarki odpadami w Miasteczku Śląskim.   

Radny Eugeniusz Wajs wyraził swoją opinię, że najlepszym rozwiązaniem byłoby dokonywanie 

odbioru nadwyżkowej ilości odpadów biodegradowalnych w workach zakupionych w Urzędzie 

Gminy i nie uruchamiać możliwości odbioru omawianej frakcji w Punkcie Selektywnej Zbiórki 

Opadów Komunalnych, ponieważ będzie się to wiązało z koniecznością poniesienia dodatkowych 

kosztów.  

 

Pani Marta Loska, Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej, poinformowała, że nie 

zrezygnowano z przedstawionego sposobu odbioru nadwyżkowej ilości odpadów 

biodegradowalnych. Nadmieniła, że jest to przedmiotem odrębnej uchwały.  

 

Radny Eugeniusz Wajs wyraził opinię, że wszystkie zasady powinny być określone kompleksowo. 

W dalszej części zwrócił się z zapytaniem, dotyczącym ilości odpadów biodegradowalnych 

produkowanych w trakcie pielęgnacji gminnych terenów zieleni. Następnie wyraził swoją opinię, że 

można rozważyć możliwość kompostowania odpadów biodegradowalnych na terenie parku 

w Świerklańcu.  

 

Pani Marta Loska, Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej, poinformowała, że przedmiotem 

omawianych projektów uchwał są odpady odbierane od mieszkańców. Dodała, że odpady 

biodegradowalne powstające w wyniku prowadzenia pielęgnacji gminnych terenów zieleni są 

wyłączone z systemu gospodarki odpadami.  

 

Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy, wyraziła swoje zastanowienie, czy dobrym pomysłem 

byłoby kompostowanie odpadów biodegradowalnych na terenie parku.  

 

Radny Eugeniusz Wajs wyraził swoją opinię, że w trakcie burzliwiej dyskusji na zebraniu wiejskim 

Przewodniczący Rady Gminy, nie odważył się powiedzieć, że kompostowanie odpadów nie wiąże 

się z dodatkowymi uciążliwościami. W dalszej części zwrócił się z zapytaniem, w jaki sposób jest 

opłacany odbiór odpadów biodegradowalnych pochodzących z pielęgnacji gminnych terenów 

zieleni, skoro są one wyłączone z systemu gospodarki odpadami.  
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Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy, poinformowała, że Przewodniczący Rady Gminy, nie miał 

możliwości odnieść się w trakcie Zebrania Wiejskiego do omawianej kwestii, ze względu na 

skandaliczne zachowanie jednego z mieszkańców, który przejął prowadzenie Zebrania Wiejskiego. 

W dalszej części poinformowała, że odbiór odpadów biodegradowalnych pochodzących z gminnych 

terenów zieleni są przedmiotem odrębnego postępowania i mieszkańcy nie są obciążani kosztami 

z tym związanymi.  

 

Radny Eugeniusz Wajs wyraził swoją opinię, że w trakcie zebrania wiejskiego byli na sali radni, 

którzy potrafili zabrać głos.  

 

Radny Jacek Grysko wyraził swoje zadowolenie ze zmian wprowadzonych do systemu gospodarki 

komunalnej, ponieważ proponowane regulacje w zakresie odpadów biodegradowalnych i mają 

ogromne znaczenie edukacyjne. Dodał, że utworzenie Punktu Selektywnej Zbiórki Odpadów 

Komunalnych może w znaczący sposób wpłynąć na oferty złożone w postępowaniu przetargowym.  

 

Radny Zbigniew Jarka zwrócił uwagę na zwiększającą się ilość mieszkańców i powstających nowych 

budynków, co wiąże się z dalszym wzrostem ilości odpadów biodegradowalnych.  

 

Radny Adam Francik wyraził swoją opinię, że wprowadzone zmiany wpływają na znormalizowanie 

kwestii gospodarki odpadów biodegradowalnych. Następnie odniósł się do sytuacji, w której 

możliwy był odbiór tylko 4 worków spod posesji. W dalszej części wyraził swoją opinię, że 50 kg na 

rok od osoby nie jest dużą wartością. Dodał, że trzeba w sposób precyzyjny ustalić stawkę za odbiór 

nadwyżkowej ilości odpadów ulegających biodegradacji. Następnie zwrócił się z zapytaniem, czy 

w dalszym ciągu będzie możliwość otrzymania kompostowników z gminy.  

 

Pani Marta Loska, Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej, poprała zdanie przedstawione przez 

Radnego Jacka Grysko odnośnie odpadów biodegradowalnych, ponieważ przez ograniczenie ilości 

odbieranych odpadów omawianej frakcji w ramach ponoszonych opłat, mieszkańcy będą rozważać 

możliwość prowadzenia kompostowania odpadów zielonych. W dalszej części poinformowała, że 

przy obowiązywaniu poprzedniego systemu gospodarowania odpadami komunalnymi, odbiór 

odpadów ulegających biodegradacji bez wprowadzonych limitów i dodatkowych opłat 

spowodował, że doszło do powstania hałdy tych odpadów, w związku z czym zaproponowano 
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wprowadzenie przedstawionych limitów odnośnie ilości odpadów możliwych do oddania w ramach 

ponoszonej opłaty podstawowej. W dalszej części poinformowała, że na stanie Urzędu Gminy 

pozostało kilkadziesiąt kompostowników, możliwych do rozdysponowania wśród mieszkańców. 

Dodała, że ich zakup przyniósł wymierne oszczędności.  

 

Radny Michał Nolewajka poparł stanowisko, że wprowadzone zmiany mają charakter edukacyjny 

i mogą spowodować powstanie wielu korzystnych nawyków wśród mieszkańców. W dalszej części 

wyraził swoją opinię, że wprowadzenie odbioru nadwyżkowej ilości odpadów zielonych wyłącznie 

w workach spowoduje ograniczenie odpadów powstających przy pielęgnacji lub wycince drzew. 

Następnie zwrócił się z zapytaniem, w jaki sposób będzie rozliczony mieszkaniec w przypadku, gdy 

np. Tylko w ciągu jednego miesiąca opłaci pełną stawkę i w tym czasie odda odpady 

biodegradowalne w punkcie selektywnej zbiórki odpadów komunalnych.  

 

Pani Marta Loska, Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej, poinformowała, że 

uszczegółowienie sposobu odbioru będzie znajdowało się w odrębnej uchwale. Nadmieniła, że 

w przypadku, gdy mieszkaniec korzysta z ulgi, a wyrazi chęć oddania odpadów biodegradowalnych 

w punkcie selektywnej zbiórki odpadów komunalnych, wtedy ponosi opłatę za całą masę oddanych 

odpadów omawianej frakcji.  

 

Radny Michał Nolewajka zwrócił się z zapytaniem, czy istniej możliwość ograniczenia ilości zmian 

deklaracji dokonywanych w ciągu roku.  

 

Pani Marta Loska, Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej, poinformowała, że nie ma 

możliwości ograniczenia ilości przeprowadzanych zmian deklaracji w ciągu roku.  

 

Radny Tadeusz Ledwoń wyraził swoją opinię, że obrany kierunek jest dobry. Jednak brakuje 

informacji na temat szacunkowych wyliczeń finansowych, które ułatwiłyby podjęcie decyzji w tym 

zakresie.      

 

Pani Marta Loska, Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej, poinformowała, że jedyną frakcją 

odpadów odbieranych w ramach podstawowej usługi, mogącej ulec limitowaniu są odpady 
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biodegradowalne.  Dodała, że są prowadzone działania zmierzające do zmniejszenia ilości 

odbieranych odpadów. 

 

Radny Tomasz Kania poinformował, że przeczytał opis przedmiotu zamówienia postępowania 

przetargowego przeprowadzonego w Miasteczku Śląskim w zakresie odbioru i zagospodarowania 

odpadów komunalnych, gdzie dokonano zmiany sposobu odbioru odpadów biodegradowalnych 

z worków na plastikowe pojemniki. W dalszej części wyraził swoją opinię, że ta zmiana mogła mieć 

wpływ na opłatę, którą ponoszą obecnie mieszkańcy omawianej gminy. 

 

Radny Łukasz Lesik wyraził swoją opinię, że oprócz powodu wskazanego przez Radnego Tomasza 

Kanię do zmniejszonej stawki opłaty za odbiór i zagospodarowanie odpadów komunalnych mógł 

przyczynić się fakt, że wykonawca posiadał 3 miesiące na dostosowanie swojej infrastruktury do 

wymagań określonych w przetargu.  

 

Radny Adam Francik zwrócił się z zapytaniem, którzy mieszkańcy otrzymają brązowe kubły służące 

do odbioru odpadów biodegradowalnych. Następnie zwrócił się z prośbą o przedstawienie sytuacji 

dotyczącej odbioru bioodpadów, które powstały w wyniku pielęgnacji terenów zlokalizowanych 

np. pomiędzy posesją mieszkańca a drogą. 

 

Pani Marta Loska, Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej, poinformowała, że plastikowe 

pojemniki na odpady biodegradowalne otrzymają mieszkańcy, którzy nie korzystają z ulgi z tytułu 

kompostowania odpadów ulegających biodegradacji. Dodała, że wykorzystanie pojemników 

plastikowych pozwoli wyeliminować sytuację, w której mieszkańcy korzystający z ulgi podrzucają 

swoje worki z odpadami biodegradowalnymi do sąsiada, który ponosi pełną opłatę. W dalszej 

części poinformowała, że odpady powstające z pielęgnacji terenów zieleni zlokalizowanych przy 

drogach, są odbierane przez Dział Gospodarczy Urzędu Gminy w specjalnych przezroczystych 

workach, które są rozdystrybuowane wśród mieszkańców przez pracowników wspomnianej 

komórki organizacyjnej.  

 

Radny Adam Francik zwrócił się z zapytaniem, pojemnik plastikowy na odpady biodegradowalne 

zostanie odebrany mieszkańcowi w momencie, gdy dokona zmiany deklaracji, w której określi chęć 

skorzystania z ulgi za kompostowanie odpadów ulegających biodegradacji.  
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Pani Marta Loska, Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej, poinformowała, że w opisywanej 

sytuacji plastikowy pojemnik zostanie odebrany.  

Pan Marek Cyl, Wójt Gminy, poinformował, że głównie zmiany w zakresie deklaracji następują 

w zależności od okresu wegetacji roślin.  

 

Komisja Gospodarki, Budżetu i Inwestycji wydała pozytywną opinię do projektu uchwały nr 415 

w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Świerklaniec, 

w następujący sposób: l. gł. 8: „za” – 6, „przeciw” – 0, „wstrzymało się” – 2. 

 

Ad. 4. 

Pan Marek Cyl, Wójt Gminy, wprowadził autopoprawkę w zakresie numeracji paragrafów. 

 

Komisja Gospodarki, Budżetu i Inwestycji wydała pozytywną opinię do projektu uchwały nr 416 

w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za 

uiszczoną przez właścicieli nieruchomości opłatę za gospodarowania odpadami komunalnymi, 

w następujący sposób: l. gł. 8: „za” – 5, „przeciw” – 0, „wstrzymało się” – 3. 

 

Radny Jacek Grysko ogłosił 5 minut przerwy.  

Ad. 5. 

Pani Ludmiła Jaśkiewicz, Kierownik Referatu Geodezji, Planowania Przestrzennego, Gospodarki 

Gruntami i Nieruchomościami, poinformowała, że omawiany projekt uchwały powstał 

w konsekwencji Rozstrzygnięcia Nadzorczego, w wyniku, którego została uchylona uchwała podjęta 

w tożsamym zakresie. Dodała, że w Rozstrzygnięciu Nadzorczym wskazano na błędne oznaczenie 

terenu, w związku z tym dokonano zmian w tym zakresie. Ponadto, dokonano oznaczenia 

literowego włączeń komunikacyjnych oraz z wykorzystaniem izolinii oznaczono przeszkody dla 

ruchu powietrznego dla lotniska Katowice - Pyrzowice. Dodała, że projekt miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego został ponownie wyłożony do publicznego wglądu w terminie 
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od 03 listopada 2021 r. do 25 listopada 2021 r., natomiast uwagi do jego treści można było składać 

do dnia 10 grudnia 2021 r. Nadmieniła, że w procedurze nie wpłynęły uwagi. 

 

Komisja Gospodarki, Budżetu i Inwestycji wydała pozytywną opinię do projektu uchwały nr 417 

w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla obszaru położonego przy 

północno – wschodniej granicy gminy w sołectwie Świerklaniec, w następujący sposób: l. gł. 8: 

„za” – 8, „przeciw” – 0, „wstrzymało się” – 0. 

 

Ad. 6. 

Pani Anna Hojka, Skarbnik Gminy, szczegółowo przedstawiła zmiany wprowadzone do budżetu 

Gminy Świerklaniec na 2021 rok. 

 

Radny Zbigniew Jarka zwrócił się z zapytaniem dotyczącym zmniejszenia dochodów budżetu gminy 

z tytułu nabycia prawa własności oraz użytkowania wieczystego nieruchomości.  

 

Pani Anna Hojka, Skarbnik Gminy, poinformowała, że nieruchomości zaplanowane w budżecie 

gminy do zbycia nie uległy sprzedaży, w związku z czym nie uzyskano planowanego w tym zakresie 

dochodu. Dodała, że wymienione nieruchomości zostały uwzględnione w projekcie budżetu na 

2022 rok i zostały określone jako nieruchomości, które nie uległy zbyciu w 2021 roku.  

 

Komisja Gospodarki, Budżetu i Inwestycji wydała pozytywną opinię do projektu uchwały nr 418 

w sprawie zmian w budżecie gminy na 2021 rok, w następujący sposób: l. gł. 8: „za” – 8, 

„przeciw” – 0, „wstrzymało się” – 0. 

 

Ad. 7. 

 

Komisja Gospodarki, Budżetu i Inwestycji wydała pozytywną opinię do projektu uchwały nr 419 

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Świerklaniec na lata 2021 – 2037, 

w następujący sposób: l. gł. 8: „za” – 8, „przeciw” – 0, „wstrzymało się” – 0. 
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Ad. 8. 

Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy, poinformowała, że omawiany projekt uchwały dotyczy 

dwóch zadań inwestycyjnych, których nie udało się zrealizować w bieżącym roku budżetowym. 

Pierwsze zadanie dotyczy budowy zjazdu z drogi krajowej nr 78, które ze względu na niekorzystne 

warunki atmosferyczne nie została dokończona i realizacja zadania będzie kontynuowana 

w przyszłym roku. Dodała, że drugie zadanie inwestycyjne to opracowanie dokumentacji 

projektowej dla zapewnienia dostępności budynku Urzędu Stanu Cywilnego przy ul. Parkowej 

w Świerklańcu, osobom ze szczególnymi potrzebami. Zadanie nie zostało zrealizowane w bieżący 

roku budżetowym, ze względu na długotrwałą procedurę uzgodnień z Wojewódzkim 

Konserwatorem Zabytków, co uniemożliwiło uzyskanie pozwolenia na budowę w roku 2021 roku. 

 

Komisja Gospodarki, Budżetu i Inwestycji wydała pozytywną opinię do projektu uchwały nr 420 

w sprawie ustalenia wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 2021, 

w następujący sposób: l. gł. 8: „za” – 8, „przeciw” – 0, „wstrzymało się” – 0. 

 

Ad. 9. 

Pani Anna Wesołowska, Pełnomocnik Wójta do spraw Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii, poinformowała, że podjęcie omawianej uchwały, 

umożliwi kontynuowanie współpracy z Gminą Bytom, która prowadzi działania związane 

z profilaktyką i rozwiązywaniem problemów alkoholowych oraz integracją społeczną osób 

uzależnionych w stosunku do osób dowiezionych do Izby Wytrzeźwień funkcjonującej w ramach 

Centrum Przeciwdziałania Uzależnieniom, w tym w stosunku do osób dowiezionych do Izby 

Wytrzeźwień z terenu Gminy Świerklaniec. 

 

Komisja Gospodarki, Budżetu i Inwestycji wydała pozytywną opinię do projektu uchwały nr 423 

w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Bytom w 2022 roku, w następujący sposób: 

l. gł. 8: „za” – 8, „przeciw” – 0, „wstrzymało się” – 0. 
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Ad. 10. 

Komisja Sportu, Rekreacji, Turystyki i Spraw Obywatelskich przyjęła: 

• Protokół ze wspólnego posiedzenia Komisji w dniu 28.06.2021 r., w następujący sposób: 

l. gł. 4: „za” – 4, „przeciw” – 0, „wstrzymało się” – 0; 

• Protokół ze wspólnego posiedzenia Komisji w dniu 22.06.2021 r., w następujący sposób: 

l. gł. 4: „za” – 4, „przeciw” – 0, „wstrzymało się” – 0; 

• Protokół nr 37/21 z posiedzenia w dniu 20.12.2021 r., w następujący sposób: l. gł. 4: 

„za” – 4, „przeciw” – 0, „wstrzymało się” – 0. 

 

Komisja Oświaty, Kultury i Spraw Społecznych przyjęła protokół nr 35/21 z posiedzenia w dniu 

24.08.2021 r., w następujący sposób: l. gł. 5: „za” – 5, „przeciw” – 0, „wstrzymało się” – 0; 

Ad. 11. 

Radny Michał Nolewajka poinformował, że otrzymał informację, że w związku z wystąpieniem 

awarii w dniu jutrzejszym w sołectwie Orzech wystąpi przerwa w dostawie wody. 

Ad. 12. 

Po wyczerpaniu porządku posiedzenia, prowadzący posiedzenie radny Jacek Grysko o godz. 17:31 

zamknął wspólne posiedzenie Komisji Stałych Rady Gminy Świerklaniec. 

Na tym protokół zakończono.  

Protokołowała: B. Bzdziuch 

        Zastępca Przewodniczącego 
 Komisji Gospodarki, 
 Budżetu i Inwestycji 

 
 Adam Francik 

 
     Przewodniczący  

     Komisji Oświaty, Kultury  
     i Spraw Społecznych 

 
     Jacek Grysko 

 
        Przewodniczący  

  Komisji Sportu, Rekreacji, 
  Turystyki i Spraw Obywatelskich 

   
Adam Francik 


